



Xiaopeng Lai

Beijing

PRACTICE AREAS

- Antitrust/competition
- Intellectual property

PROFESSIONAL EXPERIENCE

Xiaopeng Lai specializes in handling antitrust filings for cross-border mergers and acquisitions, antitrust investigations, antitrust litigation, and antitrust compliance.

Xiaopeng serves clients across various industries, including air transportation, shipping, automotive, semiconductor, internet, chemicals, pharmaceuticals, consumer electronics, finance and food. He has extensive expertise with merger filings, and one of his cases was awarded the prestigious Merger Control Matter of the Year - Asia-Pacific, Middle East and Africa at the GCR Awards 2023. Xiaopeng has a wealth of experience in the intersection of antitrust and intellectual property, advising clients on antitrust issues in standard essential patent pool licensing, antitrust and unfair competition issues in patent and copyright litigation, antitrust compliance review of patent licensing agreements, and antitrust issues related to technical collaborations. Xiaopeng was a longtime contributor to Thomson Reuters' Practical Law Competition, providing the latest antitrust developments in China.

Prior to joining the firm, Xiaopeng worked for many years in the antitrust and competition law team at Freshfields and in the patent team at Liu, Shen & Associates.

EDUCATION

Xiaopeng graduated from the University of Illinois at Urbana-Champaign with a Juris Doctor degree. In law school, he was a Harno Scholar and a recipient of the CALI Excellence for the Future Award in Antitrust Law and in International Trade Policy. Prior to his legal career, he obtained a Master of Science degree in Mechanical Engineering from Brown University and a Bachelor of Science degree in Aerospace Engineering from St. Louis University.

QUALIFICATIONS

Member of the District of Columbia Bar

WORKING LANGUAGES

Chinese, English



赖小鹏

北京

业务领域

- 反垄断/竞争法
- 知识产权

工作经历

赖小鹏先生擅长处理跨境并购交易的反垄断申报、反垄断政府调查、反垄断诉讼以及反垄断合规。

赖先生服务的客户涵盖航空运输、航运、汽车、半导体、互联网、化工、医药、消费电子、金融和食品等多个行业。赖先生在反垄断申报方面拥有丰富的专业知识，其主办的反垄断申报案件曾荣获全球顶尖反垄断刊物《全球竞争评论》（Global Competition Review）评选的 2023 年度亚太、中东和非洲地区”年度反垄断申报项目“大奖。赖先生在反垄断与知识产权的交叉领域亦拥有丰富的经验，为客户就标准必要专利池许可的反垄断问题、专利诉讼与著作权诉讼中涉及的垄断和不正当竞争问题、专利许可协议的反垄断合规审查、技术合作中的反垄断问题等事宜提供意见。赖先生曾长期为汤森路透旗下的 Practical Law Competition 就中国反垄断领域的最新动态撰稿。

在加入汉坤律师事务所之前，赖先生曾在英国富而德律师事务所反垄断和竞争法团队和柳沈律师事务所专利团队工作多年。

教育背景

赖先生毕业于美国伊利诺伊大学厄巴纳香槟分校，取得法律博士学位，并荣获 Harno 学者荣誉和 CALI 未来卓越奖（反垄断法和国际贸易政策法）。此前，赖先生先后获得美国圣路易斯大学航天工程专业学士学位和美国布朗大学机械工程专业硕士学位。

执业资格

美国哥伦比亚特区律师职业资格

工作语言

中文、英文